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Tranbjerg, den 19. marts 2024 

Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde  

2023 – 2024 
 
Møde nr. 6 
 
 

Placering:  
Kantinen afd. Grønløkke 
 
Dato og tidspunkt: 
5. marts 2024  
Kl. 17.00 – 19.30 
 
Afbud/fraværende: Martin 
 
 
 
 

Forældrevalgte i skolebestyrelsen:  
Heidi Andreasen, Mette Noe-Nygaard 
Rasmussen, Christian Fredsbo, Lisa Overgaard 
Ibsen, Kim Mikkelsen, Jesper Eriksen, Anne 
Sofie Kvisgaard Kristensen 
Suppleanter:  
Tanja Elkjær Kristiansen, Jonas Kalsgaard 
Lynggaard. 
 
Medarbejdere: Martin Østersø, Line Nielsen 
Elevrådsfor- og næstforperson: Olivia 7.z og  
Vega 8.z. 
Ledelse: Simon Fenger, Birgitte Agersnap 
 

 Dagsorden: Referat: 
Referent: Simon Fenger 

1.  
Godkendelse af 
dagsorden 

 17:00 – 17.05  
(Mette)  
 
Velkommen til Jens Bitsch, ny 
administrationsleder. 
 
 

2.  
Regnskab og budget 

Regnskabs aflæggelse 2023 
 
Velkommen til Jens Bitch, 
administrationsleder på 
Tranbjergskolen pr. 1. marts 2024. 
Jens og Birgitte holder 
introduktionsmøde 28.02.24. 
 
Præsentation af foreløbigt budget 
2024 for undervisning og SFO 

- Kommunens 
budgetlægningsmodel 

- status elevtal 
- Prioritering jf. 22. januar 

2024 
 
Bilag: 

17:05 – 17.35 
(Jens)  
 
Jens’ kommentarer og uddybning af de 
udsendte regnskabsbilag: 
 
Regnskab 2023: 
I 2023 havde skolen et overskud på 1,4 mill. 
Det medfører et akkumuleret overskud på 4,5 
mill. 
 
Overskuddet skyldes mindre forbrug end 
forventet på bla. specialklasser, rengøring, 
energi, tolke. 
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- Eftersendes.  
 
Formål: Til orientering og foreløbig 
godkendelse 

For SFO’s vedkommende var der et minus på 
585.000, dette medfører et akkumuleret 
resultat på plus 824.000.  
 
Budget 2024: 
Skolen har ikke længere et bygningsbudget. 
Udgifter til vedligehold er overgået til Aarhus 
ejendomme. 
 
Der er sat 800.000 af til møbler i 2024. 
Udgifterne til løn stiger både pga at vi får flere 
klasser, og fordi der er overenskomstmæssige 
lønstigninger. 
 
Vores udgift til specialklasseelever er 
stigende. Vi får 3,7 million til at dække denne 
udgift men bruger 7,5 million (inkl 280 tusinde 
til elever i andre tilbud) 
 
Rammerne for det nye budget er at der 
forventes 2 nye klasser.  
 
Jens bemærker, at skolen bruger et relativt 
stort beløb på IT-området – I alt ca. 1,15 
million. Dette inkluderer licenser og support.  
 
Det udarbejdede budget går i nul, vi vil så 
fortsat have 4,5 million akkumuleret. 
 
Der er et ønske om at få et mere detaljeret 
blik ind i kantinernes regnskab, dette vil Jens 
bringe på et senere tidspunkt. 
 
Der bliver stillet spørgsmål til, om vores egne 
specialklasser medfører færre penge til vores 
almenområde. Jens redegør for, at dette ikke 
er tilfældet. Der er et lille overlay på special 
og modtageområdet, da dette inkluderer 
budget til administration, uddannelse mv. 
 
Jens vil tilbyde at lave et lille 
fyraftensarrangement med en større 
forklaring af, hvordan sammenhængen er i 
budgettet. 
 
De forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer 
godkender ikke budgettet.   
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Dette skyldes udelukkende at 
tildelingsmodellen for specialområdet 
medfører at almenområdets økonomi bliver 
udhulet af specialområdets udgifter.  
 
Skolebestyrelsen udtrykker generelt tillid til 
skoleledelsens håndtering af skolens 
økonomi.  
 

3.  
Opdatering af 
principper 

Principper for kost igen 

Bilag:  

- Revideret Princip for kost, 
Tanja og Christian 

Formål: til drøftelse og eventuel 
beslutning. 

17:35 – 17.45 
(Tanja, Christian)  
 
Der er positiv feedback til det opstrammede 
princip. Det besluttes at det indføres. 

4.  
Skærmtid 

Skærmtid 
 
Bilag:  

- Ministeriets anbefalinger 
Anbefalinger om 
skærmbrug klar til 
grundskoler og fritidstilbud 
| Børne– og 
Undervisningsministeriet 
(uvm.dk) 

- Princip for brug af 
mobiltelefoner på 
Tranbjergskolen 

- Mobilpolitik på 
Tranbjergskolen 

 
Formål: Til orientering og drøftelse 

17:45 – 18:00 
(Heidi, Birgitte)  
 
Birgitte anfører, at når vi kigger på dette, så er 
det også vigtigt at kigge på medarbejderes og 
forældres skærmbrug på skolens område.  
 
Der stilles spørgsmål ved, om deciderede 
forbud for mobilbrug for voksne er vejen 
frem.   
 
Drøftelsen går i mange interessante retninger, 
så der er enighed om, at der er brug for en 
temadrøftelse vedr dette punkt.  
 
Eleverne giver udtryk for, at de føler det som 
et indgreb i deres frihed, når de reguleres i 
deres adgang til mobiltelefonen og 
chromebook’en.  
 

5.  Spisning 

 

18:00-18:20 

6.  
Skoleårets 
planlægning 

Skoleårets planlægning 

- Madkundskab 
- Svømning 

18:20-18:25 
(Simon) 
Svømning vil i det kommende skoleår blive 
afviklet på 3.-5. årgang. 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud
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Formål: Orientering og afklaring på 
spørgsmål fra sidste møde 

Herefter vil det fremadrettet blive afviklet på 
3. og 4.årgang  
 
Madkundskab har været afviklet på 7.årgang i 
år – det bortfalder, jf. ministeriets plan for 
vejledende timetal, næste skoleår således at 
det ugentlige lektionstal på 7.årgang ændres 
fra 35 til 33. 
 
Fordelingen imellem Håndværk og design og 
madkundskab i 5.og 6.årgang har været 
drøftet i gruppen. Fordelingen bliver næste 
skoleår den at 5.årgang får to af hver i 
gennemsnit og 6.årgang får 4 
madkundskabstimer/ugen. Herefter vil der i 
årene fremover være 2 lektioner af hver på 
både 5. og 6.årg. Vi vil fordele dem som 4 
lektioner/ugen halvårligt.  
 
 

7.  
Lejrskole 

Lejrskole på Tranbjergskolen 
 

- Skal det fortsat være på 6. 
årgang, eller bør det være 
på en anden årgang, nu 
når 5. årgang flytter til 
Grønløkke?  

- Med virkning fra skoleåret 
2025-2026 

 
 
 
Formål: drøftelse og beslutning 

18:25-18:35 
(Heidi) 
 
Spørgsmålet har været sendt ud til 
lærerkollegiet, der er lidt delte 
tilbagemeldinger på punktet. I ledelsen peger 
vi på 5.årgang, og at lejrskolen skal placeres i 
foråret.  
 
I det kommende år, som bliver et overgangsår 
vil både 5. og 6. årgange skulle på lejrskole. 
 
Bestyrelsen godkender. 

8.  
Nyt fra elevrådet 
 

Elevrådet fremlægger 18.35-18.40  
(Elevrådet, Mette)  
 
Elevrådet skal på besøg i børn og 
ungebyrådet.  
Elevrådet har foreslået at der skal komme 
anbefalinger ud til skolerne i byen gående på 
hvordan der kan arbejdes bedre med de lange 
skoledage og med hvordan det anbefales at 
der arbejdes med lektier. 
 
Elevrådet har sammen med Birgitte lavet en 
workshop, hvor de arbejdede med hvilke 
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værdier skolen skal have. Elevrådet landende 
på Respekt, fællesskab og tryghed.   

9.  
Skolebestyrelsesvalg 
 
 

Valg til skolebestyrelsen 
 
 

- afklaring af hvem der er på 
valg, og hvem der stiller op 

- Planlægning af proces 
(herunder en afklaring af 
om Skolebestyrelsens 
årsberetning fremlægges 
til valgmødet) 

- OBS på 
forældrerepræsentant i 
specialklasserne 

- Svar på spørgsmål fra 
sidste møde 

 
Bilag:  

- drejebog-til-
skolebestyrelsesvalg.pdf 
(aarhus.dk) 

- Vejledende 
forretningsorden for 
skolebestyrelsens arbejde 
 

Formål: Planlægning af proces og 
motivering blandt alle forældre på 
Tranbjergskolen til at stille op 

18.40-18.50 
(Heidi)  
 
Svar på spørgsmål fra sidste møde: 
 
Spørgsmål: Hvis en suppleant træder ind i 

bestyrelsen i stedet for et medlem, hvor 

længe skal vedkommende så sidde? 

Svar: Suppleanten træder ind i den 
valgperiode, som afgående medlem sidder i. 
 
Spørgsmål: Hvorvidt kan det aftales, at der 

ikke kan holdes fredsvalg, hvis der er flere, der 

stiller op, end der er medlemmer, der skal 

skiftes ud.  

Svar: Hvis antallet af kandidater matcher 
antallet af pladser og suppleanter, og hvis der 
kan opnås enighed blandt kandidaterne om, 
hvem der er valgt til bestyrelsen, og hvem der 
er valgt som suppleanter, kan valget afvikles 
som et fredsvalg. Hvis der er flere kandidater, 
end der er pladser, og hvis bare én kandidat 
ønsker det, skal der holdes kampvalg. 
 
De 4 medlemmer, der er på valg, er Heidi, 
Lisa, Christian og Mette. 
 
Heidi og Lisa genopstiller ikke, Christian 
genopstiller, Mette er uafklaret. 
 
Anne Sofie har to år mere i Eldins plads.  
 
Der skal være en repræsentant fra 
specialklasserne. Heidi deltager derfor i 
forældremøder i specialklasserne. 
 
Det besluttes at årsberetningen fra 
skolebestyrelsen kobles sammen med 
valgmødet d.14. maj.  
  

10.  
Opdatering af 
principper 

Princip for skolebestyrelsens 
sammensætning 

18.50-19.00 
(Heidi)  
 

https://aarhus.dk/media/h1rdjx3l/drejebog-til-skolebestyrelsesvalg.pdf
https://aarhus.dk/media/h1rdjx3l/drejebog-til-skolebestyrelsesvalg.pdf
https://aarhus.dk/media/h1rdjx3l/drejebog-til-skolebestyrelsesvalg.pdf
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Bilag:  

- Princip for 
skolebestyrelsens 
sammensætning 

Formål: Opdatering af princip 

Princippet er ikke tidsvarende. Pinden der 
omtaler samarbejde med foreninger fjernes.  
 
 
 

11.  
Nyt fra  
 

Nyt fra  
 
Formand 
Øvrige medlemmer  

Medarbejdere 

Ledelsen 
 
Formål: Orientering og inddragelse 

19:00 – 19.25  
(Mette) 
 
Heidi har været til møde i foreningen skole og 
forældre. Der er en grundbekymring ift. 
budgetterne, hvorfor der nu bliver sagt nej til 
at godkende budgetterne på langt 
størstedelen af skolerne i Aarhus. 
 
Line fortæller, at tiltaget med at låse dørene 
af i begge ender af skolen har virket rigtigt 
godt. Det har givet meget mere ro på gangene 
om morgenen. 
 
Vi følger børnetallet for at afklare, om der 
kommer flere indmeldinger i SFO som følge af 
aflåsningen af dørene.  
 
Vi arbejder sammen med plan om at lave en 
helhedsplan for skolen. Der arbejdes meget 
med faglokalerne. 
 
I forbindelse med skoleårets planlægning 
arbejder vi ikke videre med tiltaget med 
kendte voksne i et morgenbånd på 
Kirketorvet, ressourcerne har ikke været 
anvendt de steder, de har været tænkt, og det 
har derfor været en dyrere løsning, end det 
skulle være. 
 
Vi er rigtigt glade for at være kommet godt i 
gang med samarbejdet med Jens Bitsch.  
 
Vi er i gang med at finde ud af, hvordan vi skal 
lande ift. de opgaver, der tidligere er blevet 
løst af Gitte. 
 
Vi har i dag startet den 5.MOD-klasse, den har 
klasselokale i projektlokalet hvor også MOD4 
har hjemme.  
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Malene Ankjær er tilbage efter barsel, Janes 
konstituering stopper den 14. marts.    

 

 

 
12.  

Næste møde 
Den 24. april 
 
Nye punkter: 

- Hvordan arbejdes der med 
seksualundervisning. 

- Spilleregler ifht mobning, - 
konsekvenser , 
antimobbeplan. 

- Trafik ved skolen om 
morgenen – Sund skolevej 

 
Faste punkter: 
Godkendelse af dagsorden 
Nyt fra  

- Formand 
- Medarbejdere 
- Ledelsen 
- Elevrådet 

Næste møde 
 
Obligatoriske emner:  
Budget 2024  

- til godkendelse 
Status på skoleårets planlægning 

- til orientering 
Drøfte udkast til årsberetning  
Valg til skolebestyrelsen  

- fortsat 
 

Fællesmøde mellem SFO-
forældrerådet og bestyrelsen 
 
Kl. 18 – 19.30 
Tema:  

- Tranbjergskolens 
værdigrundlag 

 

19:25 – 19:30 
 

 


